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سرویس سیاسی ـ
روزنامه سازندگی در صفحه اقتصادی شماره پنج شنبه خود طی یادداشتی نوشت: »این روزها اقتصاد ایران درگیر 
مشکلات جدی است و هنوز از وعده گشایش اقتصادی دولت، گشایشی حاصل نشده است... مسائل و مشکلات اقتصادی 
ما بیش از اینکه به پارامترهای خارجی بستگی داشته باشد، به پارامترهای سیاستگذاری های داخلی بستگی دارد.«

سازندگی نوشت: »مهم ترین پارامتری که وجود دارد، به نظرم نوع سیاستگذاری داخلی، مخصوصاً سیاستگذاران 
اقتصادی است. وقتی نگاه می کنیم، چه قبل از تحریم ها، چه بعد از تحریم ها، چه بعد از برجام و چه دوره تحریم های 

مجدد، ما خیلی کم توانستیم رشد قابل توجهی داشته باشیم که متناسب با جایگاه ایران باشد.«
در ادامه این مطلب آمده است: »ریشه مشکلات اقتصاد ایران در سیاست های اقتصادی ما نهفته است از مصرف 
نادرســت منابع بودجه و منافع ملی گرفته تا فســادها و رانت ها و اتفاقاتی که حول این مصرف نادرست رخ می دهد. 

این ها ریشه اصلی نابسامانی اقتصاد ما هستند.«
گفتنی اســت، طی دو ســال گذشته یکی از راهکارهای سیاســی اصلاح طلبان برای فرار از پاسخگویی در مورد 

مشکلات کشور، این بوده است که هر از گاهی بگویند تحریم ها علت اصلی مشکلات کشور بوده است!
با ترساندن از دلار 5 هزارتومانی رای مردم را دزدیدند
امروز برای دلار 28 هزار تومانی بهانه تراشی می کنند!

روزنامه حامی دولت اعتماد روز پنجشــنبه در گزارش اقتصادی خود با عنوان »رشد 75 درصدي نرخ دلار در 6 
ماه« به رکورد  شکنی تازه قیمت دلار طی روزهای اخیر پرداخت و نوشت: »در هفته نخست مهر ماه، رکورد تازه اي 
براي قیمت دلار در صرافي هاي بازار آزاد ثبت شــد؛ 28100 تومان. یك هفته پس از آنکه رییس کل بانك مرکزي 
در پیامي براي چندصدمین بار وعده داد که بازار ارز به روال درســت خود بازمي گردد، اما موج افزایشــي قیمت ها در 
دو بازار ارز و ســکه، از ابتداي ســال آغاز شده و حالا با گذشــت 6 ماه از سالي که اقتصاد ایران علاوه بر تحریم ها،  با 
مشــکل بزرگ تري به نام شــیوع ویروس کرونا نیز درگیر است؛ به رکوردهاي جدیدي دست پیدا کرده است. قیمت 
دلار از 16 هزار تومان ابتداي امســال به 28 هزار تومان و قیمت ســکه نیز از 6 میلیون تومان به بیش از 13 میلیون 
تومان رســیده و با این حســاب،  نرخ دلار در پایان شهریور امســال 75درصد نسبت به فروردین ماه و شروع آغاز به 
کار بازارها رشــد کرده اســت. در همین بازه زماني، قیمت سکه بهار آزادي به عنوان گزینه جایگزین سرمایه گذاري 
نیز 111درصد رشــد کرده است. رشد قیمت ها در بازار ارز موجب شده تا بازارهاي موازي نیز تحت تاثیر قرار گیرند 
و قیمت انواع کالا و خدمات نیز به دنبال گراني دلار با شــوك افزایش قیمت مواجه شــده اند. گفته مي شــود بخش 
بزرگي از نوسانات بازار ارز به دلیل مشکلات واردکنندگان در تامین ارز از سامانه نیما، کاهش درآمدهاي نفتي، ورود 
تقاضا از بازار بورس به بازار ارز و ادامه نگراني هاي سیاســي و فضاسازي هاي موجود درخصوص فعال سازي مکانیسم 

ماشه توسط دولت امریکاست.«
گفتنی اســت، دلار همچنان روند صعودی خود را حفظ کرده و حالا به کانال 28 هزار تومان رســیده است. این 
خبر برای هر ایرانی خبری ناخوشایند است نه برای اینکه مردم دلار مصرف می کنند بلکه به این دلیل که متاسفانه 
با گران شــدن دلار قیمت کالاها نیز گران می شــود و امروز مردم در ســخت ترین شرایط معیشتی قرار دارند. هنوز 
خاطرمان هست دولت تدبیر و امید با برجام جو روانی به راه انداخته بود که اگر این توافق امضا شود، مردم وضعیت 

زندگیشان بهتر می شود.
جریان اصلاح طلب در ســال 96 نیز با رقیب هراســی در رسانه های خود اعلام می کرد که اگر رئیسی یا قالیباف 
رئیس جمهور شوند، دلار 5 تا 10 هزار تومان خواهد شد. عکس های یك دلاری در کنار 1000 تومانی پس از توافق 
برجام و ســر و صدایی در رســانه های جریان اصلاح طلب به پا شده بود و اینطور وانمود می کردند که تمام مشکلات 
اقتصادی حل می شود حالا اما می بینیم دلار به کانال 28 هزار تومان رسیده و این حاصل مدیریت جریان اصلاح طلب 

و اعتدالی است. 
جالب اینجاست که رسانه های اصلاح طلب امروز وقیحانه برای دلار 28 هزارتومانی بهانه تراشی می کنند و با فرافکنی 
قصد دارند روی بی تدبیری دولت برآمده از خود سرپوش بگذارند اما مردم به خوبی از کارنامه جریان اصلاح طلبی و 

اعتدالی مطلع هستند و امروز مشکلات معیشتی به دلیل همان نگاه غربگرایان است.
کلمه »مردم« بیشتر از مردم برای اصلاح طلبان مهم است

روزنامه شــرق در شماره روز پنج شنبه خود نوشت: »فراکسیونی که کلمه »مردم« را از عنوان خود حذف کرده 
بود، قالیباف را به ریاســت برگزید. حالا باید پرســید وقتی نامزد فراکســیون انقلاب اسلامی برای ریاست مجلس به 

ریاست این فراکسیون می رسد، یعنی جبهه پایداری و محمد باقر به وحدت و تفاهم رسیده اند؟«
در ادامه این نوشتار آمده: »نشانه های این همدلی و رضایت البته مدت ها پیش آغاز شده است، نه تنها در انتخاب 
قالیباف به ریاست مجلس بلکه بعدا در تقسیم مناصبی که صورت گرفت هم هویدا شد؛ وقتی زاکانی به ریاست مرکز 
پژوهش ها و بذرپاش به ریاســت دیوان محاسبات رسید. مجتبی توانگر، نماینده مجلس و عضو این فراکسیون گفته 
که محمد باقر قالیباف به عنوان رئیس این فراکســیون انتخاب شــده و حجت الاسلام نصرالله پژمانفر و حجت الاسلام 

میرتاج الدینی به عنوان نواب رئیس فراکسیون نیروهای انقلاب اسلامی انتخاب شدند.«
این یادداشــت افزوده: »27 شــهریور این فراکسیون در نشســتی، کلمه مردم را از عنوان فراکسیون حذف و آن 
را صرفا به فراکســیون »جبهه انقلاب اســلامی« تغییر داده بود. این خبر را ولی اســماعیلی، عضو شــورای مرکزی 

فراکسیون داده بود.«
نکته نخســت آنکه، شرق انتخاب افرادی مانند زاکانی، نصرالله پژمانفر، میرتاج الدینی و... را نشانه همدلی عنوان 
کرده اســت. در اینکه همدلی چیز بدی نیســت شــك نداریم اما آیا اصلاح طلبان انتظار داشتند رئیس مجلس مثلا 

رئیس مرکز پژوهش ها را از فراکسیون امید )اصلاح طلبان مجلس قبل( انتخاب کند؟! 
نکته قابل تامل این است که برای طیف موسوم به اصلاح طلب شعارهای ویترینی و عنوان ها بیشتر اهمیت دارد. 
چنانکه خواندید این روزنامه اصلاح طلب به حذف کلمه مردم واکنش نشان داده اما اصلاح طلبان در چهارسال گذشته 

که در مجلس حضور داشتند، قدمی در مسیر مردم و بهبود معیشت آنها برنداشتند. 
برای درك این مطلب کافی اســت، موضوع استعفای محمد شریعتمداری از وزارت صمت را یادآور شویم. پیش 
از اینکه وی اســتعفا دهد، فراکســیون امید )اصلاح طلبان مجلس دهم( گفته بود که قصد دارد وی را به دلیل ضعف 
عملکرد، عدم نظارت بر بازار، آشفتگی و افزایش بی حساب و کتاب قیمت ها استیضاح کند. شریعتمداری اما چند روز 

بعد از این استعفا داد و سپس از جانب رئیس جمهور برای وزارت کار به مجلس معرفی شد!
صبح روزی که قرار بود صلاحیت شریعتمداری به عنوان وزیر کار در مجلس بررسی شود، فراکسیون اصلاح طلبان 
)فراکســیون امید( که چند روز پیش از آن ظاهرا می خواســت او را استیضاح کند، گفت که از او برای تصدی پست 
وزارت کار حمایت می کند! تنها فراکسیون اصولگرایان مجلس بود که به دلیل ضعف عملکرد شریعتمداری در وزارت 
صمــت گفــت که از وی حمایت نخواهد کرد. در پایان آن روز او وزیر کار شــد چون در مجلس دهم اکثریت از آن 

اصلاح طلبان و حامیان دولت بود.
مدعیان اصلاحات همچنان مشغول بزک اروپای بدعهد!

روزنامه آرمان در مطلبی نوشــت: »فرانسه و کشــورهاي اروپایي به دنبال حفظ برجام هستند و براي تحقق این 
امر در مقابل شــریك اســتراتژیك خود نیز ایستاده اند زیرا معتقد هستند این توافق یك دستاورد بزرگ براي صلح و 
امنیت جهاني است و مانع ایجاد تنش مي شود. اروپا نیز بر این باور است که یك اتفاقي به ناحق در قبال ایران رقم 
خورده اســت. این یك اقدام کم سابقه اســت که رئیس جمهور یك کشور یك توافق موردقبول همگان را به هم بزند. 
اروپا امروز به این باور رسیده است که باید در مقابل این اقدامات ایستاد. از سوي دیگر به دنبال تشویق ایران هستند 

تا ایران با فشارهاي آمریکا از برجام عقب نکشد.«
این روزنامه زنجیره ای در ادامه نوشت: »آنها مي دانند برخي در داخل ایران نظرشان این است که از برجام خارج 
شــویم و از پروتکل الحاقي نیز انصراف دهیم. عملا فرانســه و کشورهاي اروپایي در راستاي تضعیف ترامپ به دنبال 
این هســتند تا او هیچ پیروزي در عرصه بین المللي در ماه هاي آتي کســب نکند تا بتواند در انتخابات از آن استفاده 
کند و عملا اروپا دیگر تمایلي به انتخاب شدن ترامپ ندارد. امروزه به درستي ایران از دولت ترامپ بیشترین آسیب ها 
را دیده اما این یك مســئله جهاني است و غالب کشــورها تحت تاثیر سیاست هاي غیرمنطق ترامپ قرار گرفته اند و 

عملا بریتانیا نیز آمریکا را رها کرده است.«
مدعیان اصلاحات همچنان مشــغول بزك اروپای بدعهد هســتند. این در حالی اســت که در هفته های گذشته 
 تروئیــکای اروپا علیرغم اطمینان از رأی منفی چین و روســیه، به قطعنامه ضدایرانــی آمریکا درباره تمدید تحریم 

تسلیحاتی ایران رای ممتنع دادند.
تروئیکای اروپا همچنین در ماه های گذشــته در شــورای حکام آژانس قطعنامه ای علیه ایران تصویب کرد. ســه 
کشــور اروپایی با اقدام اخیر و رای ممتنع به قطعنامه ضدایرانی، ثابت کردند که حاضر نیســتند حداقل حقوق ایران 

را به رسمیت بشناسند.
در حال حاضر برخلاف ادعای برخی دولتمردان و رســانه های زنجیره ای، در موضوع ایران شــکافی میان اروپا و 
آمریکا ایجاد نشده، بلکه این دو برای یك هدف مشترك، وظایف مختلفی برای خود تعریف کرده اند. اروپا بارها تأکید 
کرده که در پی حفظ برجام اســت. منظور طرف اروپایی از حفظ برجام، نظارت بر اجرای یکطرفه تعهدات از ســوی 
ایران است. در حقیقت اروپا در رویکردی سلطه گرانه خود را در جایگاه ناظر برجام می بیند و این ایران است که باید 

تعهدات را انجام دهد. مأموریت اصلی اروپا در برجام، نگه داشتن ایران در توافق است.

واکنش سردار نجات به مستند بی بی سی علیه دفاع مقدس:

همان ها كه در جنگ علیه فرماندهان فضا سازی می كردند
 امروز پادوی رسانه های بیگانه اند

جانشــین قرارگاه ثارالله تهران درباره پشــت پرده جریانی که در 
مستندی در بی بی سی مورد بهره بهرداری تبلیغاتی علیه دفاع مقدس 
قرار گرفته، تاکید کرد زمانی که ما درگیر جنگ بودیم و احتیاج به اتحاد 
داشتیم، این افراد، توسط تعداد محدودی از برادران یکی از یگان های 
ما جریانی بر علیه فرمانده آن مقطع سپاه درست کردند اما هدف چیز 

دیگری بود.
سردار حســین نجات درباره مستند اخیر بی بی سی فارسی در مورد جلسه 
فرماندهان ســپاه در میانه دفاع مقدس گفت: ما در زمان جنگ دو جریان نفاق 
داشتیم؛ یك جریان نفاق آشکار بود که همان منافقین بودند که  به صدام پناهنده 
شدند و اخبار و اطلاعات جنگ را یا به صورت تخلیه تلفنی یا به واسطه نفراتی 

که داشتند، در اختیار صدام می گذاشتند.
جانشین قرارگاه ثارالله تهران با بیان اینکه یك جریان نفاق پنهان هم داشتیم 
که در دفتر آقای منتظری جمع شده بودند، اظهار داشت: این جریان که تبلور آن 
در داماد آقای منتظری و برادر دامادش، ســید مهدی هاشمی بود که بعدا اعدام 
شد، از ساده لوحی آقای منتظری استفاده و احساس می کردند که می توانند همه 
کارهایی که مدنظرشان است را از طریق ایشان انجام دهند. ایشان فقیه وارسته و 
زحمت کشیده ای بود ولی متاسفانه بسیار ساده بود و روی ایشان اثر می گذاشتند.

ســردار نجات ادامه داد: آنها اولین کاری که کردند، این بود که توانســتند 
با جریان ســازی به گونه ای که کســی هم متوجه چگونگی آن نشود - به خاطر 
صلاحیت های فقهی و ســابقه مبارزاتی که آقای منتظری داشت - توانستند در 
مجلس خبرگان ایشان به عنوان قائم مقام رهبری رای گیری کنند، بدون اینکه با 

امام مشورت یا صحبتی کرده باشند.
معاون پیشین سازمان اطلاعات سپاه با بیان اینکه بعدها امام )ره( در نامه ای 
فرمودند که والله از همان اول من با قائم مقامی آقای منتظری مخالف بودم و با من 
هم مشورت نشد، تصریح کرد: این جریان دنبال بازوی دوم هم بودند یعنی سپاه را 
به عنوان یك قدرت برای خود می خواستند بنابراین جریانی بر علیه فرماندهان آن 
مقطع سپاه درست کردند و دو نفر مدنظرشان بود؛ یکی مهدی هاشمی مسئول 
واحد نهضت های ســپاه و عامل اصلی نفوذ در بیت منتظری که بعدها به اتهام 
همکاری با ساواك و قتل مرحوم شمس آبادی و دو نفر دیگر اعدام شد. دیگری 
هم آدم بدی نبود، لیکن به بیت آیت الله منتظری خوش بین بود و تابع آنان بود.

سردار نجات افزود: زمانی که ما درگیر جنگ بودیم و احتیاج به اتحاد داشتیم، 
این افراد جریانی توســط تعداد محدودی از برادران یکی از یگان های ما درست 
کردند که موجه و پاك بودند ولی آنها اینطور وانمود کردند که فرمانده وقت کل 
سپاه در جبهه ها خیانت می کند، در صورتی که در آن موقع همه تلاش محسن 
رضایی معطوف به این بود که همه نیروها و ســلیقه ها را جمع کند تا در جبهه 

پیشروی انجام دهد.
این فرمانده دوران دفاع مقدس با بیان اینکه آن جریان قبل از عملیات بدر 
در جلسات مختلف بر علیه فرمانده وقت کل سپاه موضع گیری کردند، خاطرنشان 
کرد: حتی در جلسه ای هم آقای منتظری به خدمت امام رسیده و گفته بود که 
فرمانده سپاه کودتا می کند که امام چون می دانست این از کجا آب می خورد، به 
آقای منتظری گفته بود اینها که بچه های خودمان هستند، بگذارید کودتا کنند. 

بچه های خودمان که علیه ما کودتا نمی کنند.
سردار نجات با بیان اینکه جریان کودتای خزنده به عنوان تغییر فرمانده کل 
سپاه و گذاشتن فردی هم راستای خودشان در دست دفتر آقای منتظری بود، ابراز 
داشت: آنها همان بلوا را راه انداختند که در آن زمان فرمانده سپاه پاسخ شان را داد 
که قبول نکردند. نهایتاً امام )ره( پیامی توسط آیت الله شهید محلاتی دادند که در 
پادگان ولیعصر قرائت شــد. اول امام افرادی که این بلوا را راه انداختند، نصیحت 
کرد و گفتند فریب نخورید ما با غوغاسالاری فرمانده عوض نمی کنیم. الان وقت 

جنگ است همه باید به جنگ توجه کنید.
او که در گفت و گو با ایرنا ســخن می گفت، متذکر شــد: ایشان گفتند چون 
می دانم شما فریب خورده اید و به اصطلاح خائن نیستید، شما را می بخشم، بروید 
دنبال جنگ. اگر بعد از این کسی این قضیه را ادامه دهد، آن موقع برخورد دیگری 
می کنم. آن برادران هم چون فهمیدند که اشتباه کردند و مسیر بدی را طی کردند، 
اتفاقاً در یگان های دیگر به صورت ناشناس رفتند، جنگیدند و یکی، دو نفر از آنها 

که من یادم هست، شهید شدند.
جانشین قرارگاه ثارالله تهران با بیان اینکه بعضی از آن افراد مانند اکبر گنجی که 
خود او هم عامل بیت منتظری و سیدمهدی هاشمی ها بودند، همان فتنه انگیزی ها 
را ادامه دادند که منجر به فرارشان از ایران شد، عنوان کرد: طیف اکبر گنجی و 
اینها که سنجیده کار نفاق را انجام می دادند، همین الان هم در خارج از کشور با 
رسانه های بیگانه همکاری می کنند ولی جریانی که فریب خورده بودند، شهید شدند.

ظریف در مسکو:
روسیه و چین در شورای امنیت بهترین موضع را 

در مقابل آمریکا اتخاذ كردند
بقیه از صفحه ۲

ظریف نیز در این دیدار گفت: پروژه های مشترك دو کشور با فشارهایی که 
از خارج وارد می شود علیرغم فشارها به پیش می رود و امیدوارم جلسه کمیسیون 
مشترك دو کشور در ماه اکتبر تشکیل و بتوانیم این پروژه ها را از نزدیك دنبال کنیم.
وی عنوان کرد: به نظرم همکاری ایران و روسیه در مقابله با یکجانبه گرایی 
و قانون شــکنی آمریکا امروز در دنیا به عنوان نمونه جلوگیری از پیشبرد اهداف 

یکجانبه مطرح است.
وزیر امور خارجه افزود: از نقش بســیار جدی و ســازنده روســیه در آژانس 

بین المللی انرژی اتمی و همین طور در شورای امنیت قدردانی می کنیم.
ظریف خطاب به همتای روس خود عنوان کرد: سفرای شما و شخص شما 
در مقابلــه با اقدامات غیرقانونی آمریکا نقش بســیار مهمی را ایفا کردید، حتی 

دوستان ما در چین.
وی ادامه داد: امروز فرصتی خواهیم داشــت درباره تحولات منطقه صحبت 
کنیم، ســوریه و افغانستان و یمن سه موضوعی است که برای ما بسیار اهمیت 

دارد و نیاز است با کمك یکدیگر به رنج و جنگ در این سه کشور پایان دهیم. 
نشست خبری مشترک

وزیر امور خارجه کشورمان پس از دیدار و رایزنی با سرگئی لاوروف در نشست 
خبری مشترك گفت: درخصوص همکاری های دو کشور در زمینه حمل ونقل و 
رفت و آمد دانشــجویان گفت وگو شد. درباره حوزه انرژی و همکاری های تجاری 
و بانکی بین دو کشور و تشکیل هر چه سریع تر جلسه بعدی کمیسیون مشترك 

اقتصادی ایران و روسیه نیز گفت وگو صورت گرفت.
ظریف افزود: درباره مسائل منطقه سوریه و افغانستان گفت وگو کردیم متعهد 
به روند آستانه هستیم در گفت گوهای ژنو درخصوص کمیته قانون اساسی شرکت 
کرده و با روســیه و ترکیه برای پیشبرد روند سیاسی همکاری می کنیم و روند 

آستانه را کماکان ادامه می دهیم.
وزیر امور خارجه در پاسخ به سؤالی درباره پیمان همکاری های جامع ایران و 
روسیه نیز بیان کرد: ما توافقی با روسیه داریم مربوط به سال 2001 که این توافق 
به صورت اتوماتیك تمدید خواهد شد همزمان تلاش خواهیم کرد در زمان پایان 
یافتن این توافق، توافق جامعی را با توجه به شرایط کنونی تمدید کنیم و در جلسه 

قبلی این تلاش را شروع و پیش نویس خود را ارائه خواهیم کرد.
لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه نیز گفت: تهران و مسکو صریحاً تلاش آمریکا 

برای محدودیت دائم تسلیحاتی علیه ایران را مردود می دانند.
ظریف در پایان سفر یك روزه اش به مسکو در گفت و گویی به تشریح اهداف 
این سفر پرداخت و عنوان کرد: ما با توجه به شرایط منطقه و شرایط بین المللی 
و هم درخصوص روابط دوجانبه به گفت و گوهای دائمی و مســتمر با دوســتان 

روس نیاز داریم.

درمکتب امام

تا آمریکا هست؛ مصیبت هست
دنیا باید امریکا را از بین ببرد، والّا تا اینها هستند، این مصیبت ها در 
دنیا هست. اینجا نشد، یك جای دیگر. الآن در بسیاری از جاهای دنیا، 
امریکا آتش افروخته و جنگ هایی که الآن در بســیاری از جاهای دنیا 
هست، همه اش زیر سر این است. و دنیا را اینها دارند تهدید می کنند 
و هرگز هم اینها ســلاح هایی که می گویند متوقف می کنیم و اینها را 
محدود می کنیم به حد، هرگز راست نمی گویند. بنابراین، ما باید هرچه 

فریاد داریم به سر اینها بزنیم .
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آیت الله رئیسی در سفر به اردبیل دستور بررسی مجدد صادر کرد

واگذاری كشت و صنعت مغان زیر ذره بین قوه قضائیه

معاون هماهنگ کننده سپاه می گوید هر 
جا پروژه ای بر زمین مانده سپاه برای اتمام آن 
پیش قدم است و دشمن از این ناراحت است وی 
همچنین گفت در ماجرای هواپیمای اوکراینی 
می توانستیم بحث جنگ الکترونیک را پیش 

بکشیم اما سپاه با مردم صادق است.
سردار محمدرضا نقدی معاون هماهنگ کننده 
ســپاه پاســداران در برنامه »بدون توقــف« که از 
شبکه ســه سیما پخش شد، با  اشاره به اینکه همه 
ارتش های دنیا بخش عظیمــی  از اقتصاد را همراه 
خود دارند، گفت: اینکه ســپاه در اقتصاد ورود کند 
جزو مسائل استثنایی نیست، در رژیم گذشته تمام 
واردات موادغذایی عمده دست اداره تدارکات ارتش 
یعنی اتکا بوده که حالا به همه نیروهای مسلح و مردم 
عادی خدمات می دهد، تمام واردات را انجام می داده 

که از آن رانت بردارد. 
وی افزود: در همه کشورها قسمت های سودآور 
رانتی در دست ارتش است، اینجا بخش پرزحمتش 
یعنی سازندگی بر شانه سپاه و نیروهای مسلح است، 
این کار مزاحم کیســت؟ ثروت های کلان همیشه 
در دست نیروهای مسلح دنیاست. اینکه رسانه های 
دشــمن آن قدر روی سپاه تمرکز کردند برای اینکه 
مزاحم شان است از اینکه می بینند هر جا که پروژه 
زمین مانده یکی می گوید من ادامه می دهم ناراحتند، 
دوست دارند که وقتی قهر می کنند برویم با التماس 
آنها را برگردانیم، برای همین شــروع به جوسازی 

می کنند. 
 نقدی در پاســخ به این سؤال که »چرا سپاه با 
رسانه هایی که دارد در اغنای افکار عمومی در شئون 
مختلف ضعیف عمل کرده« اظهار کرد: ســپاه چه 
رسانه ای دارد؟ دو تا خبرگزاری که خودشان هیئت 
مستقل دارند، این طور هم نیست که تحت امر سپاه 
باشند. 300 شبکه ماهواره ای علیه انقلاب اسلامی 
تبلیغات می کنند که یکی از محورهای اصلی تبلیغات 
هم بعد از مقام معظم رهبری، ســپاه و بسیج و بعد 
روحانیت هستند، یعنی نهادهای مؤثر در حفظ انقلاب 

که روی آن تبلیغات می کنند.
وی گفت: شما 300 کانال تلویزیونی را چطور با 
دو تا سایت مقایسه می کنید؟ حجم رسانه هایی که 
به سپاه حمله می کنند، تبلیغات و جو رسانه ای روی 
ما هم تأثیر گذاشــته وگرنه واقعیت اجتماعی این 
نیست، تبلیغاتی که درخصوص تعارض مردم با سپاه 
می شود اصلا درست نیست، ما در میان مردم و بطن 
جامعه هستیم، مردم بسیار به ما احترام می گذارند. 

این سردار سپاه همچنین عنوان کرد: اما واقعاً 
شــاید این از اخلاص بچه هاست که دوست ندارند 
فعالیت شــان طرح و رسانه ای شــود و مشغول کار 
خودشان هستند و با اکراه می پذیرند که از خودشان 
صحبت کنند یا آمار و ارقام بدهند، این در حد تکلیف 
انجام می شود، اما این وظیفه رسانه هاست که این کار 
را بکنند فقط هم سپاه نیست سایر اقشار مثل همین 
کادر پزشکی هم همین طور، خودشان که نمی توانند 

رسانه تشــکیل دهند از خودشان تبلیغ کنند این 
تکلیف رسانه است که در زوایای این اتفاق ها بگردد.

وی تأکید کرد: اما من این انتقاد را می پذیرم که 
ما در مقابل حجم تبلیغات دشمن در تبیین بسیاری 
از مســائل به قدر کافی صحبت نکردیم، اگر شرایط 
عادی باشد موج شبهه ها نباشد در حد عادی و متعارف 
کار انجام می شود اما در مقابل شبهه افکنی لحظه به 
لحظه ای که برای هر مســئله سوژه و داستان سازی 
می کنند قبول دارم که باید نسبت به آن کار بیشتری 

در عرصه رسانه و بیان مطالب برای مردم بکنیم. 
نقدی در پاسخ به این سؤال که »سطح دسترسی 
خبرنــگاران و افکار عمومی به اطلاعات درخصوص 
مســائلی از جمله هواپیمای اوکراینی خیلی پائین 
بود و اغنای مناسبی صورت نگرفت و سپاه کارکشته 
عمل نکرد« یادآور شــد: کارکشته ای که می گویند 
معنی اش این است که قرائن بسیاری وجود داشته که 
ما می توانستیم خودمان را به آن آویزان کنیم و بگوییم 
اشتباهی انجام نشده و دشمن جنگ الکترونیك کرده، 
رســانه هایی که روش دشمن را در لاپوشانی ها و در 
کلاهبــرداری و عوام فریبی ها می بینند انتظار دارند 
که ما هم همان طــور عمل کنیم در حالی که ما با 
مردم مان صادقیم اشــتباه کردیم می گوییم اشتباه 
کردیم، انتقاد می کنند که چرا شــما از آن روش ها 
استفاده نکردید؟ فلان قرائن می توانست مستمسك 
قرار بگیرد که این قضیه را منکر شوید، در حالی که 
ما با مردم مان صادقیم و قرار نیست که از روش های 

دشمن استفاده کنیم، مردم هم قدر این صداقت را 
می دانند و به همین دلیل اعتماد دارند، ما هم دنبال 
عوام فریبی نیستیم که یك شگرد رسانه ای پیدا کنیم 

و مسئله را بپوشانیم، مردم برای ما غریبه نیستند. 
معاون هماهنگ کننده سپاه همچنین در پاسخ 
به این سؤال که »لطفا درخصوص بحث پالایشگاهی 
که آقای زنگنه مطرح کردند که ما پالایشگاه نساختیم 
چون کشور دچار کثافت می شد، توضیح دهید« گفت: 
از نظر من اینکه ما نفت مان را خام بفروشیم دیگران 
پالایش کنند و محصول را چند هزار برابر از آنها پس 
بگیریم یك فکر اســتعماری است، هرکس هرچه 
می خواد بگوید، یك موقع هست که از محیط زیست 
به عنوان یك ابزار سیاسی استفاده می کنیم یك موقع 
اســت به آن پایبند هستیم، تمام زنجیره را باید در 
داخل کشور داشته باشیم، پس تمام کشورهایی که 
پالایشگاه دارند کشورهای شان را کثافت کردند، هیچ 
کشوری نمی گوید پالایشگاه به محیط زیست ضربه 
می زند، یکی از مؤلفه های راه اندازی هر پالایشگاهی 

تأیید محیط زیست است.
وی افــزود: غربی ها چون دیدند که علم روز به 
دست کشورهای آســیایی افتاد برای اینکه جلوی 
پیشــرفت کار را بگیرند محیط زیســت را یك ابزار 
کردند که از این سال به بعد دیگر هیچ کس این کار 
را نکند. رهبر هم از سال ها پیش مرتب تذکر دادند که 
خام فروشی نکنید، کشور هم با کمترین حد صادرات 

نفت خام بالاخره اداره می شود و فلج نشده است. 

سردار نقدی:

می  توانستیم هواپیمای اوكراینی را به جنگ الکترونیک بچسبانیم
اما سپاه با مردم صادق است

بقیه از صفحه 2
علی رغم فشارها، ایران پای میز مذاکره نیامد

پایگاه خبری تحلیلی هیل در یادداشتی به قلم 
»دنیل دِپتِریس« به بررسی رویکرد دولت آمریکا به 
ریاست »دونالد  ترامپ« علیه جمهوری اسلامی ایران 
موسوم به سیاست »فشــار حداکثری« و همچنین 
برخی اظهارات مقامــات آمریکایی مبنی بر خروج 
نظامیان این کشــور از ســوریه و عــراق پرداخته و 
تحلیل کرد رویکرد ضدایرانی مذکور مانع خروج کامل 

آمریکایی ها از منطقه می شود.
دپتریس که عضو اندیشکده »دیفِنس پرایاریتیز« 
و ستون نویس نشریه »واشنگتن اگزمینر« نیز هست در 

ابتدای این یادداشت با  اشاره به تحریم های جدیدی که 
کاخ سفید دوشنبه هفته گذشته بر تعدادی از  اشخاص 
ایرانی فعال در صنایع دفاعی، هســته ای و موشکی 
اعمال کرد، نوشت: »این دستور اجرایی، مکملی برای 
تصمیم چند روز قبل واشنگتن برای اجرایی کردن 
مکانیسم اسنپ بك و بازگرداندن تمام تحریم های لغو 

شده سازمان ملل است«.
این تحلیلگر آمریکایی توضیح داد: علی رغم فشار 
حداکثری بر اقتصاد ایران، تهران هنوز هم برای آمدن 
به پای میز مذاکره و گفت وگو با آمریکا بی علاقه است.
خبرگزاری روسی اسپوتنیك در گزارشی با  اشاره 
به تمامی اقدامات ایالات متحده علیه ایران و ونزوئلا 

نوشت که هیچ یك از ابزار های سیاست خارجی  آمریکا 
علیه ایران یا ونزوئلا از جمله سیاست تحریم و تلاش 

برای تغییر نظام کارساز نبوده است.
مذاکره با ایران با موضوع افغانستان

زلمــای خلیل زاد، نماینده ویژه دولت آمریکا در 
امور افغانســتان روز پنجشنبه خواستار گفت وگو با 

ایران درخصوص افغانستان شد.
خلیل زاد نماینده آمریکا در گفت وگوهای تحت 

حمایت سازمان ملل درخصوص افغانستان است.
به گــزارش خبرگزاری فرانســه، خلیل زاد روز 
پنجشنبه در نشست مجازی »مؤسسه صلح ایالات 
متحده« گفت: ایران مایل است تا زمانی که توافقی 

میان آمریکا و ایران حاصل شود ما را بدون اینکه پیروز 
شویم یا شکست بخوریم در داخل این درگیری نگاه 

دارد تا بهای سنگینی در افغانستان بپردازیم.
وی اضافه کرد: ولی ما پیشنهاد داده ایم با ایرانی ها 
درخصوص این مسئله دیدار کنیم. ]ایرانی ها[ باید برای 
رایزنی درباره آینده افغانستان به نشست های مختلفی 

که ما و آنها حضور داریم ملحق شوند.
به گزارش خبرگزاری ها، آوی برکوویتز نماینده 
ویژه رئیس جمهور آمریکا در امور مذاکرات بین المللی 
مدعی شد کشورهای عربی در منطقه غرب آسیا باید 
بین دو راه سازش با رژیم صهیونیستی و جنگ با ایران، 

یکی را انتخاب کنند.

سناتورهای آمریکایی: 

سیاست های  ترامپ، فقط ایران را قوی تر كرده است

طی مراســمی عملیات اجرایی 1۲ پروژه بزرگ 
شهری با اعتبار دو هزار و چهارصد میلیارد تومان در 
شهرک های شهید رجایی و باهنر با ورود تعیین کننده 
آستان قدس رضوی در مقوله حل مشکلات و معضلات 

حاشیه شهر مشهد آغاز شد.
به گزارش آستان نیوز، مصطفی خاکسار قهرودی قائم مقام 
تولیت آستان قدس رضوی در این مراسم ضمن گرامیداشت 
هفته دفاع مقدس، با تأکید بر اینکه آستان قدس نسبت به 
رفع مسائل حاشیه شهر مشهد و مشکلات مردم این مناطق 
دغدغه جدی دارد و در حد توان و امکانات نســبت به رفع 
مشــکلات و رفاه مردم این مناطق تــلاش می کند، اظهار 
کرد: اجرای این 12 پروژه شهری کاری جهادگونه است که 
امیدواریم با همت مردانه متولیان با پایان خوبی روبه رو شویم 
و شعار »یك حاشیه کمتر، صدها فرصت بیشتر« محقق شود.

وی خاطرنشــان کرد: رویکرد آستان قدس رضوی این 
است که هرکجا مسئولان پای کار باشند، این ارگان نیز در 
راستای منویات رهبر معظم انقلاب برای رفع مشکلات مشهد 
مقدس، مجاوران و زائران امام علی بن موسی الرضا)ع( کمال 

همراهی و همکاری را داشته باشد.
خاکســار قهرودی عنــوان کرد: در راســتای عمل به 
منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی در زمینه حل مشکلات 

حاشیه شهر مشهد مقدس و رفع دغدغه های معظم له برای 
کاهش معضلات اجتماعی این مناطق، آستان قدس رضوی 
در طرحی کارشناســی و جامع، زمینی مناسب در شهرك 
شهید رجایی و باهنر در اختیار شهرداری و دولت قرار داده 
تا ساخت 6 هزار واحد مسکونی برای محرومین این مناطق 
را آغــاز کنند که امروز همزمــان با هفته دفاع مقدس این 

پروژه کلنگ زنی شد.
وی گفــت: همچنیــن در این طرح بنا بــه تأکیدات 
حجت الاسلام والمسلمین مروی، تولیت آستان قدس رضوی، 
مبنی بر فراهم آوردن فضایی مناسب جهت استفاده عموم، 
زمینی برای احداث بزرگ ترین بوستان شرق مشهد مقدس 
جهت بهبود فضای فرهنگی-رفاهی حاشیه شهر در اختیار 

شهرداری قرار گرفته است.
لازم به ذکر است، اختصاص زمین برای احداث 6 هزار 
واحد مســکونی و بزرگ ترین بوستان موضوعی شرق شهر 
مشهد به وسعت هفتاد هکتار؛ در راستای گسترش و بهبود 
فضای رفاهی-تفریحی منطقه و همچنین اختصاص زمین به 
منظور احداث خیابان شریانی جنوب محور خیابان حر با هدف 
کاهش ترافیك شهرك شهید رجایی از جمله همراهی های 
آستان قدس رضوی در پیشبرد این پروژه ها و آبادانی بیشتر 

حاشیه شهر مشهد است.

اقدام آستان قدس رضوی
 برای حل معضلات حاشیه شهر مشهد

رئیس  قــوه قضائیه کــه در هفدهمین 
ســفر اســتانی خود به اردبیل رفته بود، در 
جریان جلســه احیای حقوق عامه در حوزه 
خصوصی سازی شرکت کشت و صنعت مغان، 
دستور رسیدگی مجدد به واگذاری این شرکت 

را صادر کرد.
رئیس دستگاه قضا صبح پنجشنبه هفدهمین 
سفر استانی خود را با ســفر به استان اردبیل آغاز 
کرد و با شــرکت در جلسات و بازدیدهای مختلف 
از نزدیك در جریان مســائل و مشکلات موجود در 

استان قرار گرفت.
6 دستور رئیس قوه قضائیه

 درخصوص شرکت کشت و صنعت مغان
رئیس قوه قضائیه در ادامه سفر خود به استان 
اردبیــل در جلســه احیای حقوق عامــه در حوزه 
خصوصی سازی شرکت کشــت و صنعت مغان، 6 
دســتور را صادر کرد و گفت: اگر کشــت و صنعت 
مغان در بورس عرضه شــده بود، مشکلات کنونی 

وجود نداشت.
آیت الله ســید ابراهیم رئیسی در این جلسه با 
بیان اینکه واگذاری شــرکت کشت و صنعت مغان 
برای مردم شهر مغان و استان اردبیل به یك دغدغه 
تبدیل شده است و رفع دغدغه مردم هدف ما است 
عنوان کرد: من نمی توانم به یك استان سفر کنم و 

نسبت به دغدغه مردم آن استان بی تفاوت باشم.
رئیسی ضمن انتقاد از عملکرد دولت ها در زمینه 
خصوصی سازی گفت: هیچ کسی در اهمیت اجرای 
اصل 44 قانون اساســی و رفع تصدی گری از دولت 
تردیدی ندارد و همه معتقد به شان نظارتی دولت 
هستند اما واگذاری شــرکت های دولتی به بخش 
خصوصی نباید به معنای رها کردن آن شرکت ها و 
بخش خصوصی مالك شرکت ها باشد بلکه باید در 
راستای توانمندسازی آنها جهت رونق تولید تلاش 

صورت گیرد.
وی با بیان اینکه کشــت و صنعت مغان نگین 
کشاورزی کشور تلقی می شود و طبیعتا باید مورد 
توجه جدی مسئولان و مردم باشد افزود: متاسفانه 
نکاتی که باید در زمان واگذاری کشت و صنعت مغان 
لحاظ می شد، مورد توجه قرار نگرفت و در زمان این 
واگذاری به اخطارهای صادره از دیوان محاســبات، 
ســازمان بازرسی کل کشــور و مسئولان قضایی و 

امنیتی و محلی توجه نشد.
رئیس قوه قضائیــه با بیان اینکه باید در زمان 
این واگذاری، در مورد کشت استراتژیك در اراضی 
مغان و اشــتغال زایی در این شرکت تضمینات لازم 
اخذ می شد، اظهارداشت: در واگذاری شرکت کشت 
و صنعت مغان نسبت به موضوع کارشناسی، هیئت 
واگذاری، نحوه مزایده و فرآیند واگذاری ابهامات و 

سؤالاتی وجود دارد که قابل بررسی است.
رئیسی با بیان اینکه اگر کشت و صنعت مغان در 
بورس عرضه شده بود، مشکلات کنونی وجود نداشت، 
افزود: نحوه واگذاری شرکت کشت و صنعت مغان 
در هیئت مستشاری دیوان محاسبات مطرح است و 
مجلس نیز تحقیق و تفحص از آن را دنبال می کند؛ 
سازمان بازرسی کل کشور نیز گزارشاتی در رابطه با 

این واگذاری تهیه کرده است.
وی با بیان اینکه تصمیم گیری در رابطه با شرکت 
کشت و صنعت مغان و تعیین تکلیف واگذاری آن، 
باید با پیوســت های امنیتی و اقتصادی و پیوست 
جهاد کشــاورزی همراه باشد افزود: در این فرآیند 
باید درخصوص داشته های شرکت، کارشناسی دقیق 
و شفاف صورت گرفته و ارزش گذاری های مرتبط با 

آنها به صورت روشن انجام پذیرد.
رئیس  قوه قضائیه همچنین با بیان اینکه هیئت 
داوری سازمان خصوصی سازی همچنانکه از نامش 
بــر می آید باید در قضیه واگذاری صورت گرفته در 
شــرکت کشت و صنعت مغان با استناد به اسناد و 
ادله، داوری کند و تحت فشار هیچ مقام و مسئولی 
قرار نگیرد،گفت: این هیئت در این فرآیند گزارش های 
سازمان بازرسی کل کشور، دیوان محاسبات، وزارت 
اطلاعات، سازمان اطلاعات سپاه و مسئولین محلی 

را مورد استناد دهد.
رئیسی در ادامه 6 دستور را درخصوص شرکت 

کشــت و صنعت مغان داد و گفت: فهرســت کلیه 
اراضی، اموال و دارایی های شــرکت احصا و گزارش 
کارشناسی آن ارائه شود. اموال و دارایی های شرکت، 
به طور شفاف، کارشناسی و ارزش گذاری شود. هیئت 
داوری به دور از فشارها و با در نظر گرفتن مصالح ملی 
و بیت المال، درخصوص تایید یا ابطال قرارداد فعلی 
واگذاری براساس حق و عدل اظهارنظر نماید. قرارداد 
واگذاری، باید پیوست تخصصی کشاورزی و امنیتی 
داشته باشد. هیئت مستشــاری دیوان محاسبات 
مجلس شورای اســلامی، در اظهارنظر نهایی خود 
تسریع نماید. سازمان بازرسی کل کشور در تمامی 
مراحل نسبت به رعایت قانون، نظارت موشکافانه و 

دقیق داشته باشد.
وی همچنین با تاکید بر لزوم داوری در موضوع 
واگذاری کشت و صنعت مغان بر اساس عدل و حق 
افزود: قوه قضائیه نیز بر این فرآیند نظارت خواهد کرد.
گره ذهنی واگذاری شرکت کشت و صنعت مغان 

در افکار عمومی 
نماینده ولی فقیه در استان اردبیل نیز در این 
جلسه با بیان اینکه کشت و صنعت مغان قابلیت ها 
و ظرفیت های بزرگی برای استقلال اقتصادی کشور 
دارد، اظهارداشت: گره ذهنی واگذاری شرکت کشت 
و صنعت مغان که در افکار عمومی ایجاد شده است 

باید از بین برود.
حجت الاسلام سید حسن عاملی گفت: به نظر 
می رســد که تغییر قیمت کشــت و صنعت مغان 
و تعیین یك قیمت عادلانــه برای آن و همچنین 
اختصاص نصف این مجموعه به کشــت کالاهای 
استراتژیك، دو شرط لازم برای باز کردن گره ذهنی 

واگذاری شرکت کشت و صنعت مغان است.
روال واگذاری کشت و صنعت مغان

 درست نیست
در ادامه رئیس سازمان خصوصی سازی درباره 
ایرادات وارده به روند واگذاری شرکت کشت و صنعت 
مغان گفت: بررسی ها نشان داد روال واگذاری کشت 

و صنعت مغان درست نیست.
علیرضا صالح افزود: تا امروز جلسات مکرر برای 
کشت و صنعت مغان و هفت تپه برگزار شده است 
و در قســمت بازرسی قضایی نهایتا در اسفند سال 
گذشته این بحث مطرح شد که روال واگذاری درست 
نیســت؛ پیشنهادی که به ما داده بودند این بود که 
قیمت گذاری بر اساس 96 انجام شود و اگر خریدار 

پذیرفت روند دنبال شود.
وی ادامــه داد: وزارت اطلاعات دو هفته قبل 
استدلالی به رئیس جمهور اعلام کرد و اصلاح قیمت 

شرکت را پیشنهاد داده است.
بنگاه های استراتژیک باید به افرادی

 با اهلیت متناسب با بنگاه واگذار شود
معاون دیوان محاسبات نیز در این جلسه با بیان 
اینکه واگذاری شرکت کشت و صنعت مغان بعد از 
پنج بار مزایده در نوبت پنجم عملیاتی شد ولی به 
دلایلی نفر اول ابطال شد گفت: قانونا با بروز این اتفاق 

کل مزایده معلق بوده است.
سعید بیت عفری با بیان اینکه در زمان واگذاری 
دوم ابهاماتی وجود داشته که باید مشخص می شد 
و ســازمان خصوصی سازی پاســخگو باشد افزود: 
بنگاه های استراتژیك باید به افرادی با اهلیت متناسب 

با بنگاه واگذار شــود و این بنگاه از بنگاه های ویژه 
کشور است و باید پاسخ داده شود که آیا اهلیت نفر 
دوم محرز بوده که متاسفانه تناقضاتی دیده می شود.

بیت عفری ادامه داد: دیوان محاسبات در زمان 
واگذاری به رئیس سازمان خصوصی سازی  اشکالات 
را تعیین کرده و درخواست ابطال و تجدید مزایده 

بر اساس روش های قانونی را داشته است.
ابطال واگذاری اول شرکت کشت و صنعت مغان 

به دلیل پشت پرده فساد
رئیس  کل دادگستری اردبیل نیز در این نشست 
با بیان اینکه ما با خصوصی ســازی مشکلی نداریم، 
گفت: واگذاری اول شرکت کشت و صنعت مغان به 
دلیل عدم اهلیت فنی و پشت پرده فساد ابطال شد.

ناصر عتباتــی با بیان اینکه در زمینه واگذاری 
شــرکت کشت و صنعت مغان ما هم در اعتبار هم 
در تخصــص بحث داریم افزود: متاســفانه در این 
زمینه نظارت دیوان محاســبات و وزارت اطلاعات 
هم مورد بی توجهی قرار گرفته اســت و بنده دلیل 
اصرار رئیس فعلی سازمان خصوصی سازی را نمی دانم.

 برای اجرای اصل 44،
 فروش اموال انجام می دهیم

در ادامه اکبر بهنام جو، استاندار اردبیل با اشاره به 
تبدیل وضعیت 1400 نفر در شرکت کشت و صنعت 
مغان گفت: وقتی احتیاج به سرمایه گذاری داریم باید 
اصل 44 به این نحو باشد که تعهدات زمینه واگذاری 
را فراهم کند اما متاسفانه شاهدیم که ما برای اجرای 

اصل 44، فروش اموال انجام می دهیم.
واگذاری شرکت کشت و صنعت مغان

 به نفع مردم منطقه و پارس آباد نیست
سردار جلیل بابازاده، فرمانده سپاه استان اردبیل 
نیز در این نشســت با بیان اینکه واگذاری شرکت 
کشــت و صنعت مغان به هیــچ وجه به نفع مردم 
منطقه و پارس آباد نیســت گفت: باید در بررسی 
نوع این واگذاری که بزرگ ترین تولیدی کشاورزی و 

دامپروری غرب آسیاست تجدید نظر شود.
با واگذاری کشت و صنعت 

مخالفتی نداریم، با غارتگری مخالفیم 
 رئیــس  مجمع نماینــدگان اردبیل نیز در این 
نشست با بیان اینکه مردم مغان و استان اردبیل به طور 
جدی خواستار لغو واگذاری شرکت کشت و صنعت 
مغان هستند گفت: در کشت و صنعت مغان 13 هزار 

هکتار زمین مفقود شده  و این کاملا عجیب است.
 حجت الاسلام سید کاظم موســوی افزود: با 
واگذاری کشــت و صنعت مخالفتــی نداریم اما با 
غارتگری مخالفیم و معتقدیم که کشــت و صنعت 
مغان به قیمت بسیار ناچیز معامله شده و این پایمال 

کردن بیت المال و ظرفیت بالای استان است.
مشکلات به وجود آمده،

 ارتباطی با اصل 44 ندارد
رئیس قوه قضائیه همچنین با شرکت در جلسه 
شورای اداری استان اردبیل با اشاره به تأکیدات رهبر 
انقلاب در اجرای اصل 44 قانون اساسی گفت: امروز 
همه اقتصاددانان می گویند دولت نمی تواند متصدی 
همه امور باشد و خود دولت هم با این نظریه موافق 
است و ما لاجرم باید خصوصی سازی را دنبال کنیم 
اما نه به شکلی که تاکنون بوده بلکه باید کارها حساب 

شده و منضبط باشد. 

رئیســی با بیان اینکه اصل 44 و سیاست های 
ذیل آن از ارزشــمندترین اصول قانونی است، ادامه 
داد: اگر خصوصی ســازی در جایی به درستی انجام 
نشده و مشکلاتی به وجود آمده، ارتباطی با اصل 44 
ندارد بلکه اشکال در نحوه واگذاری شرکت ها، عدم 
نظارت دقیق و بی توجهی به هشــدارها و اخطارها 

درباره صلاحیت متقاضیان شرکت هاست.
دستور رئیسی برای بررسی مجدد

 پرونده ورشکستگی و تملک کارخانه
 »نساجی سبلان« توسط بانک

رئیس قوه قضائیه در ادامه سفر خود به استان 
اردبیل در بازدید سرزده از کارخانه نساجی سبلان 
اردبیل که به دلیل عدم پایبندی بانك به تعهداتش 
پس از تملیك کارخانه به حالتی نیمه تعطیل درآمده، 
ضمن دستور بررسی مجدد پرونده ورشکستگی و 
تملك این کارخانه توسط یکی از بانك های کشور، 
از مســئولان دولتی و قضایی اســتان خواست در 
کوتاه ترین زمان ممکن شرایط بازگشت کامل این 
واحد عظیم صنعتی به چرخه تولید را فراهم کنند.

رئیســی در جریان این بازدید، پای حرف ها و 
درددل های مدیران و کارگران این کارخانه نشست 
و در جریان مشکلات و نیازهای این واحد تولیدی 
برای بازگشــت به چرخه تولید و افزایش بهره وری 

آن در سال »جهش تولید« قرار گرفت.
وی بــا ابراز امیدواری نســبت به رونق گرفتن 
صنعت نساجی در کشور تأکید کرد: رکود کارخانه 
نساجی سبلان که ظرفیت اشتغالزایی برای 6 هزار 
نفر را دارد اما به دلیل مشــکلات مربوط به بخش 
خصوصی و بانك بخشی از آن تعطیل شده، برای ما 
رنج آور است. اینکه ببینیم مقام معظم رهبری همواره 
بر رونق تولید و جهش تولید تأکید دارند و جوانان ما 
هم آماده کار و تلاش هستند اما زمینه کار برای آنها 
فراهم نیســت و بخشی از یك واحد عظیم تولیدی 
که می تواند هزاران نفر را مســتقیم و غیرمستقیم 
مشــغول به کار کند، 9 سال خاك می خورد، واقعاً 

انسان را غصه دار می کند.
رئیس قوه قضائیه با ابراز تأسف از گزارش مدیریت 
کارخانه نساجی سبلان که اعلام کرد این کارخانه 
در حال حاضر با 600 نفر فعال اســت، متذکر شد: 
اینکه یــك کارخانه بزرگ که می تواند صادرکننده 
پارچه باشــد، فقط بــا 10 درصد ظرفیت خود کار 
کنــد و هزاران چرخ خیاطی خاموش باشــد، قابل 

پذیرش نیست. 
رئیسی به استاندار و رئیس دادگستری استان 
اردبیل تأکید کرد که مدیریت این کارخانه را در رفع 
موانع و مشکلاتش یاری دهند تا همه بخش های این 
واحد عظیم صنعتی با تمام ظرفیت به چرخه تولید 
بازگشته و در کوتاه ترین زمان ممکن با جذب نیروی 

کار مورد نیاز خود، رونق دوباره پیدا کند. 
اختصاص 11۰۰ میلیارد ریال 

برای رفع مشکلات ضروری استان اردبیل
رئیس  قوه قضائیه همچنیــن در گفت و گوی 
تلویزیونی خود در اردبیل با بیان اینکه در جلســه 
شورای عالی قوه قضائیه مسائلی که 17 هیئت اعزامی 
مطرح کردند بررسی شد، گفت: هزار و 100 میلیارد 
ریال از بودجه های قوه قضائیه و بودجه های استانی 
برای رفع مشکلات ضروری استان اختصاص یافت.

بازدید سرزده رئیس  قوه قضائیه
 از مجتمع قضایی شهید قدوسی اردبیل
بازدید سرزده از مجتمع قضایی شهید قدوسی 
اردبیل و صحبت با تعــدادی از مراجعه کنندگان، 
حضور در جمع مدیران، قضات و کارکنان بخش های 
مختلف قضایی اســتان اردبیل، شرکت در مجمع 
ذاکرین حسینی اردبیل و دیدار با تعدادی از مراجعین 
به دادگستری کل استان اردبیل از دیگر بخش های 

هفدهمین سفر استانی رئیس  قوه قضائیه بود.
رسیدگی به تک تک نامه های مردم اردبیل

بــه گــزارش روابط عمومــی قــوه قضائیه، 
رئیس دستگاه قضا همچنین در جلسه شورای عالی 
قضایی استان اردبیل بر رسیدگی به تك تك نامه های 
مردم اردبیل در جریان ســفر استانی تاکید کرد و 
گفت: انتظار من این اســت که دوستان حاضر در 
جلسه نامه های ارسالی از ناحیه دفتر را جدی بگیرند.

رئیس قوه قضائیه در بازدید سرزده از کارخانه نساجی سبلان دستور بررسی مجدد پرونده ورشکستگی 
و تملک کارخانه »نساجی سبلان« توسط بانک را صادر کرد.


